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Praktiserende Fysioterapeuter i DK 

Referat af bestyrelsesmøde 

 
 

Tid: fredag d. 07.11 2023 kl. 13:00 – 16:00 

Sted: Virtuelt 

Til stede: JO, PG, BE, MH, BN, TRF 

Gæster:  

Referent: TRF 

 
 

Dagsorden 

 
Valg af ordstyrer og referent  
 

 

1. Prioritering af dagsorden + punkter til eventuelt 

 

 

2. Nyt fra formand og øvrige bestyrelsesmedlemmer  

 

 

• UP: 

Evaluering af forhandlingsprocessen omkr. OK 

Fokus på de ydernumre der har fået lav limitering  

Kompensation for fagpolitisk arbejde har ikke været tænkt ind.   

Det var problematisk under overenskomstforhandlingerne at deltagere i 

forhandlingsudvalget (ikke selve delegationen) stod standby virtuelt og ikke fysisk. 

Det vanskeliggjorde sparring mellem deltagerne som er en del af kvalificeringen af 

overenskomsten 

Har der reelt været en besparelse, set i forhold til tabet igennem processen ved ikke at 

være fysisk tilstede   

 

Rekonstituering af UP  

MH er valgt til LSU 

Thomas H valgt til ? 

Forhandlingsudvalget er ikke nedsat  

  

• Forsikringsområdet 

Ikke nyt siden sidst  

 

• Ind/udmeldelser  

Ikke nyt siden sidst  

 

 

• Professionshøjskolerne  

PG har haft virtuelt oplæg København/Hillerød og skal have for Næstved i denne uge. 

Holder det sammen med repræsentant fra EFPF.  
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Holstebro har meldt ud at de ikke har ressourcer til at skemalægge besøg fra PF 

fremadrettet.  

 

TRF arbejder på at få hul igennem til Aarhus skolen og skal til oplæg på UCN 

Aalborg i december.  

 

Dfys er begyndt at holde webinar for dimenterende der arbejder i praksissektoren. JO 

har italesat at ordlyder i oplægget til webinaret har negativ ordlyd og at det er 

problematisk at PF ikke har været med i processen.   

 

• DSF:  

Omorganisering af DSF (Se bilag) 

Der anbefales en omorganisering af DSF ud fra resultatet fra projektet ”servicetjek af 

DSF” Det skal behandles ved dialogmødet.  

 

• IPPTA:  

Dfys overvejer udmeldelsen af WP. Der er ikke den store tillid til formanden, og der er 

store krav til at skulle indsende data uden at få noget retur.  

Der er en oplevelse af korruption og at flere medlemmer ikke overholder 

menneskerettighederne. Det kan betyde at PF ikke kan være med i IPPTA. 

 

• Medlemshenvendelser: 

Henrik (?) har fået lav limitering pga. deltagelse i fagpolitisk arbejde. Han har italesat 

det i flere fora og PF har været behjælpelig med at rejse problemet i UP og HB.  

  

• CGM:  

Tofaktor godkendelse udrulles  

Nye dankortterminaler kan resultere i ændring på klinikker der har indlejere i forhold 

til intern afregning.   

 

• Status medlemsrettede aktiviteter  

Behandles ikke i dag  

 

3. GF 24  

• 13. marts 2024 – der skal findes lokaler udenfor Dfys.  

• Troels Rønn-Simonsen har lavet forslag til vedtægtsændring, der er ikke yderligere 

bemærkninger til det fra bestyrelsen.  

• Bestyrelsen skal være forberedt på hvilket virtuel platform de ønsker at benytte til 

generalforsamlingen i fremtiden, hvis der kommer spørgsmål til det til GF24  

• Input til formandsberetning deadline 7. december (regnskab undtaget) 

 

4. Svar fra Tanja Nøddelund på henvendelse fra bestyrelsen  

• Er vi tilfreds med hendes svar 

• Kan vi komme med yderligere input 

 

Der er en oplevelse fra bestyrelsen at Dfys lytter og rådgiver. 

Dfys har ikke været tydelige omkring sympatien for dem, der bliver ramt af OK 

Hvis Dfys løsning er at øge omsætning udenom sygesikringen, så bliver de nødt til at 

have en handleplan for, hvordan de støtter deres medlemmer i det. 
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Dannelse af råd for erhvervsudvikling.  

Kan Dfys samarbejde med vækstcentre regionalt/kommunalt   

Fælles markedsføringsplan hvor Dfys sætter fokus på fysioterapi u/tilskud    

 

5. Udpegning af 2 medlemmer til styregruppen for visionsseminar 

 

6. Holdningspapir på ældreområdet (Se bilag)  

• Poul har siddet i styregruppen 

• Input fra bestyrelsen til hvordan praksissektoren kan bidrage med primær, sekundær 

og tertiær forebyggelse: 

 

Oplevelse af at der ikke er snitflader mellem sektorerne men kløft.  

 

Kommunalt spares der på genoptræning 

 

Der er sjældent et kommunalt tilbud til svage borgere på det vederlagsfri område. De 

ønsker kun holdtræningstilbud. 

 

Det er problematisk, at praksissektoren ikke har en større plads i holdningspapiret. 

  

Der skal tydeliggøres, at direkte adgang til fysioterapi vil give øget mulighed for at 

afdække /forebygge risikofaktorer for sygdom. 

Hvis fysioterapeuter godkendes til at lave priktest og lign. kan de fremadrettet lave 

sundhedstjek af borgere.   

  

Momsfrihed på træning vil tilgodese fitnesscentre fremfor træning i fysioterapeutisk 

regi. 

 

Der bør forskes mere på området  

 

I forhold til faldforebyggelse kan det formentlig dokumenteres, at der har været flere 

fald i hjemmet under corona, hvor borgeren ikke har fået fysioterapeutisk træning. 

Kommunen registrerer antallet af fald.  

 

Tertiær forebyggelse skal handle om livskvalitet. Når målet er at forhale tab af 

funktion, er der både en økonomisk gevinst for samfundet og borgeren får et bedre liv, 

når de kan klare sig selv, blive længere tid i eget hjem, have færre smerter mv.  

Træningen kan foregå både i borgerens eget hjem og på klinikkerne.  

 

Det kunne være ønskeligt at det vederlagsfrie område blev ændre til at være 

funktionsniveauet i stedet for diagnosen, der giver adgang til ordningen.   

 

 

7. IPPTA  

 

Der er enighed i bestyrelsen om at JO har fået nogle spændende input fra IPPTA og 

PF arbejder videre med tiltag for at skabe mere værdi for medlemmerne og 

fremadrettet få flere medlemmer.  

Det kunne bla. være at afslutte nogle bestyrelsesmøder med en seance hvor 

medlemmerne kan deltage på zoom og give input til nogle af punkterne.  
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Webinar med medlemsrelevante emner f.eks. ”brug den nye overenskomst bedst 

muligt” mv.  

Lave strategisk samarbejde med ekstern konsulentfirma, der kan rådgive 

medlemmerne både indv. og som webinar.  

 

8. Hvad skal postes inden næste møde?  

• Opslag fra dagens møde. 

• JO har været til IPPTA møde  

• Save the date i forhold til generalforsamling  
 

 

 

9. Eventuelt 

• Konsekvens af afbud til ekstraordinært repræsentantskabsmøde d. 18/11-2023 

JO spørger Dfys om man mister sin plads i repræsentantskabet hvis man ikke møder 

op til mødet.   

 

10. Evaluering af mødet 

• Godt styret tidsmæssigt. Det er effektivt.  

• Givende med input formanden har fået fra det internationale netværk  

 

Kommende punkt:  

• Medlemsrettede aktiviteter 

 
 

 
 

 

 


